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Przypominam treść uchwały nr 475/XXXIII/2017 podjętej przez Radnych Miasta   29 czerwca 2017 r.  w 

sprawie zapewnienia warunków do osiedlenia się na terenie Gminy Ciechanów rodziny narodowości 

polskiej – repatriantów z terenu azjatyckiej części byłego ZSRR, bynajmniej nie dlatego, by przypomnieć, 

że takie wydarzenie miało miejsce pół roku temu, lecz, by zapytać, pana Prezydenta, czyli organ 

wykonawczy o podjęte przez niego działania służące  realizacji wspomnianej uchwały. Przypomnę, iż jej § 4  

brzmi: „Wykonanie uchwały powierza się Prezydentowi Miasta Ciechanów”.  Uchwała nie określa terminu 

owego wykonania, ale wydaje się oczywiste, iż powinno ono nastąpić w tym roku kalendarzowym, wszak 

obecna kadencja władz samorządowych kończy się w 2018 roku. Poza tym należy podkreślić, iż doskonałą 

okazją do urzeczywistnienia zapisów uchwały Rady Miasta jest setna rocznica odzyskania Niepodległości. 

Czyż nie byłoby owo  nasze jubileuszowe świętowanie wolności pełniejsze i bardziej wiarygodne, gdybyśmy 

ofiarowali  odrobinę   tejże wolności Polakom poddanym represjom na nieludzkiej ziemi. Wypędzonym  i 

zesłanym,  tylko dlatego że byli częścią wspólnoty narodu polskiego.  

Cóż po patetycznych przemowach z rocznicowych okazji,   jaka korzyść z podniosłych słów, z oratorskich 

popisów, skoro tak niewielki gest, który należałoby wykonać, by zadośćuczynić krzywdzie rodaków z 

Kresów, zaledwie jednej rodzinie,  stanowi dla władz miasta tytaniczny wysiłek?  Jak można potwierdzić 

więź i poczucie wspólnoty z naszymi przodkami, wieloma pokoleniami Polaków, którzy w ciągu minionych 

100 lat płacili czasami najwyższą cenę  za swoją narodową przynależność, jeśli nie czynem, konkretnym, 

wymiernym działaniem?  Jak ocenią Kresowiacy bezczynność oraz  przewlekłość i jednocześnie usłyszą 

patriotyczną muzykę słów? Zapewne uznają, iż ta melodia była  fałszywa, nieautentyczna, fasadowa, tylko 

na pokaz.  Piękne,  gładkie słowa wygłaszane z okazji świąt to naprawdę za mało. To wciąż tylko słowa.  

Dlatego zwracam się z prośbą do Pana Prezydenta o podjęcie konkretnych działań zmierzających do 

realizacji wspomnianej uchwały, do czego  organ wykonawczy jest przecież zobowiązany na mocy ustawy o 

samorządzie gminnym. 

/-/ Marek Rutkowski       


